
Skatteudvalget

Til: Justitsministeren

Dato: 12. februar 2024

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SAU alm. del

Spørgsmål 324
Vil ministeren redegøre for, om politiet fra 1. januar 2025 fortsat har til opgave at kontrol
lere, om lastbiler betaler vejafgift i forbindelse med deres almindelige vejsidekontrol, her
under udstedelse af bøder, eller om det fremover ikke længere vil være en politiopgave? 
Det fremgår af loven om den kilometerbaserede vejafgift (L 74 forslag til lov om vejafgift) 
og dens forarbejder, at kontrollen overgår fra at være vejsidekontrol foretaget af politiet 
til en automatisk digital kontrolordning hos Sund og Bælt. Der er derfor usikkerhed om, 
hvorvidt det fremover fortsat vil være en politiopgave eller om kontrolforpligtelsen alene 
ligger hos Sund & Bælt. Vil ministeren i forlængelse heraf redegøre for de bevillingsmæs
sige konsekvenser for politiets vejsidekontrol som følge af den nye lovgivning, herunder 
hvor meget bevillingen til vejsidekontrollen er reduceret i det tilfælde, at kontrol med 
vejafgiften ikke længere er en politiopgave?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Niels Flemming 
Hansen (KF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Niels.Hansen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Jesper Petersen
formand
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